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فريدون حسن

یکی ژیمناستیک را ببیند!
سروسامان دادن به اوضاع رشته های ورزش��ی از جمله امور بدیهی و 
وظایف اولیه فدراسیون هاست، اما وقتی خود فدراسیون اوضاع مناسبی 
ندارد و مسئولان بالادستی هم عزمی برای سروسامان دادن به اوضاع 

ندارند، آن وقت باید شاهد به هم ریخته شدن بیشتر اوضاع هم باشیم.
نمونه بارز این وضعیت را این روزها می توان در فدراسیون ژیمناستیک 
دید. رش��ته ای المپیکی و مدال آور که طی چند سال گذشته همواره 
بستر انواع و اقسام اتهام زنی ها و حاشیه ها بوده است. چند سال پیش 
وقتی زهرا اینچه درگاهی ریاست فدراس��یون ژیمناستیک را برعهده 
گرفت، خیلی ها به سبب نوع نگاهی که به مدیریت یک زن در ورزش 
داش��تند ش��روع به اهمال کاری کردند و چوب لای چرخ فدراسیون 
گذاشتند. اتفاقی که از داخل خود فدراسیون شروع شد و حتی تا وزارت 
ورزش هم پیش رفت و در نهایت کار به جایی رسید که اینچه درگاهی 

از سمت خود کنار رفت.
در حالی که تصور  می شد با روی کار آمدن سرپرست منتخب وزارت ورزش 
برای فدراسیون کار تمام شود و حداقل در وزارت ورزش دولت سیزدهم 
ژیمناستیک به ساحل آرامش برس��د، اما دوران  سرپرستی احمدی در 
فدراسیون پرتنش تر از دوران اینچه درگاهی سپری شد و در نهایت تصمیم 
بر آن شد با انتخاب سرپرست جدید شرایط برای برگزاری انتخابات فراهم 
شود ولی طول مدت سرپرس��تی  سرپرست جدید 24 ساعت هم نشد تا 

فدراسیون حالا بی سر وصاحب رها شود.
نکته جالب توجه در خصوص ژیمناستیک و ماجرا های آن، این است 
که هر روز برگ جدیدی از تخلفات در این فدراس��یون رو می ش��ود و 
بعد از چند روز همه چیز تکذیب می شود، حتی در خصوص معضلات 
دوران رؤس��ای مختلف از رس��انه ملی گزارش پخش می شود، اما بعد 
از مدتی خود صداوسیما مجبور می ش��ود با عذرخواهی گزارش قبلی 
خود را تکذیب و گزارش جدیدی پخش کند. از انتقادهای ملی پوشان، 
پیشکسوتان، مربیان و علاقه مندان هم چیزی نگوییم بهتر است، چون 
تمام آنها هم دقیقاً با همین رویه پیش می روند و بعد از سخن پراکنی 
در مزمت اقدامات فلان رئیس و فلان مربی بلافاصله در مقام توجیه و 

تکذیب برمی آیند.
در چنین اوضاعی وزارت ورزش هم بی خیال به تماش��ا نشسته است. 
وزارت ورزش چه در دولت قبل و چه در دولت سیزدهم ظاهراً اهمیتی 
برای ژیمناستیک قائل نیست و توجهی ندارد که چگونه سرمایه های 
جوان این رشته در حال از دست دادن زمان و فرسوده شدن هستند. نه 
انتخابات برگزار می شود، نه سرپرستی کارآمد و لایق برای ژیمناستیک 
انتخاب می شود تا هر روز بیش��تر از روز قبل بر آتش اختلافات دمیده 
شود و ژیمناستیک هر روز بیشتر در باتلاق خودساخته فرو رود. آنچه 
مشخص است وزارت ورزش به عنوان متولی اصلی ورزش کشور باید به 
مسائل فدراسیون ها بیشتر از خودشان حساس باشد و اجازه ندهد یک 
فدراسیون مدال آور و یک ورزش پایه مدتی طولانی اینگونه با چالش 
روبه رو باش��د. دیروز باز هم یکی از چهره های ژیمناستیک با انتقاد از 
عملکرد مسئولی که چیزی حدود یک سال از زمان رفتنش می گذرد، 
تمام کاسه وکوزه ها را سر او شکست، البته با توجه به سابقه ای که گفته 
ش��د هیچ عجیب نیس��ت که فردا همین ملی پوش حرف های خود را 
تکذیب کند، اما آنچه مهم است اینکه وزارت ورزش تا کجا می خواهد 
چنین آشفته بازاری را در ژیمناستیک به تماشا بنشیند. رشته ای که 
می تواند برای ورزش ایران افتخارآفرین باش��د، ولی گویا این حرف ها 

برای سئول نشینان چندان اهمیتی ندارد.

امیر قلعه نویی این روزها ب�ا جدیت خاصی گل گهر را 
تمرین می دهد. قلعه نویی در سومین فصل حضورش 
در سیرجان می خواهد کاری کند کارستان. او که خود 
را مسبب اصلی نتیجه نگرفتن گل گهر در فصل قبل 
می داند، قصد دارد این بار با دست پر وارد رقابت های  
لیگ برتر شود. قلعه نویی هنوز هم معتقد است هفت 
امتیاز کس�ر ش�ده در فصل قبل از گل گه�ر که نقش 
بسزایی در از هم پاشیده شدن انسجام این تیم داشت 
مربوط به مشکل سازمان لیگ با او بوده و گل گهر در 
این میان قربانی شده است، به همین دلیل عزم خود را 
جزم کرده تا این بار نتیجه ای کسب و باز هم ثابت کند 

او برترین مربی لیگ برتر فوتبال ایران است.

جدی مثل قلعه نویی
قاب

شروع مقتدرانه هندبال دختران در جهان 
تیم ملی هندبال نوجوان��ان دختر ایران در اولی��ن بازی خود در 
مسابقات قهرمانی جهان در مقدونیه شمالی موفق شد با حساب 
47 بر 31 ازبکستان را شکست دهد. ملی پوشان کشورمان شب 
گذش��ته در دومین بازی خود به مصاف س��نگال رفتند. فاطمه 
محمد خانی، مربی تیم ملی ایران بعد از کسب پیروزی در اولین 
بازی گفت: »از تمام شاگردانم رضایت کامل دارند. این بازیکنان 
نزدیک دو سال اس��ت با هم تمرین می کنند و کاملًا در زمین با 
همدیگر هماهنگ هستند. همین همدلی و هماهنگی باعث شده 
در هر مسابقه نسبت به قبل بهتر شوند و الان در مسابقات جهانی 
شاهد این هستیم که با اختلاف گل تیم ازبک را شکست می دهند 

تا اقتدار خود را در قاره آسیا نشان دهند.«

برزیل و آلمان در راه ایران
تیم ملی والیبال نشس��ته ایران پی��ش از حضور در مس��ابقات 
قهرمانی جهان میزبان تورنمنت بین المللی اس��ت که با حضور 
برخی تیم های حاضر در همین رقابت ها برگزار خواهد شد. هادی 
رضایی، سرمربی تیم ملی والیبال نشسته با اعلام این خبر گفت: 
»از برزیل، آلمان و قزاقس��تان که در فهرست 1۶ تیم مسابقات 
قهرمانی جهان هستند، همراه با عراق برای حضور در تورنمنت 
دعوت شد. تا به امرز آلمان و قزاقستان حضور خود در رقابت ها 
را قطعی کرده ان��د، اما برزیل و عراق هنوز پاس��خ نهایی را اعلام 
نکرده اند. فکر می کنم حداکثر تا پایان هفته در مورد این دو تیم 
هم به نتیجه برسیم. از ایران هم علاوه بر تیم ملی، تیم های »ب« 

و جوانان هم در تورنمنت شرکت می کنند.«

سرخابی ها هنوز برای کسب مجوز حرفه ای از کنفدراسیون فوتبال آسیا 
کاری انجام نداده اند. سال گذشته ای اف سی برای هیچ کدام از دو باشگاه 
پرسپولیس و استقلال مجوز حرفه ای صادر نکرد، به همین خاطر این دو 

تیم از لیگ قهرمانان آسیا کنار گذاشته شدند. 
با گذشت چندین ماه از این موضوع مس��ئولان وزارت ورزش و دو باشگاه 
متبوع این وزارتخانه عملًا قدمی برای رفع مشکلات موجود برنداشته اند. 
مالکیت مشترک اصلی ترین موضوعی اس��ت که کنفدارسیون با توجه به 
قوانین فوتبال حرف��ه ای روی آن زوم کرده و با توجه به س��ختگیری هایی 
که برای همه تیم های آس��یایی به خ��رج داده حاضر نیس��ت از موضعش 
عقب نشینی کند، تا جایی که در جمع تیم های حذف شده از لیگ قهرمانان 
اسامی تیم های متمول عربی نیز به چش��م می خورد. همه خوب می دانیم 
ای اف سی با کسی شوخی ندارد و دیگر نمی توان با مدارک غیرواقعی سران 
کنفدراسیون را قانع کرد. با آن همه هیاهوی سال گذشته دیگر هیچ مدیر یا 
مسئولی در مورد حذف دو قطب اصلی فوتبال ایران از آسیا حرف نمی زند. 
آنها که دستی بر آتش دارند، می دانند ایراد کار کجاست و وزارت ورزش هم به 
دولتی و مالکیت مشترک سرخابی ها واقف است. با این حال فعلاً همه سرگرم 
مس��ائل دیگر هس��تند. در این بین تاج، نامزد جنجالی فدراسیون فوتبال 
گرفتن محوز حرفه ای برای س��رخابی ها را یکی از وعده های انتخاباتی اش 
عنوان کرده است! درحالی که در زمان مدیریت او هم فدراسیون پنج ستاره 

اقدامی برای حل مشکل پرسپولیس و استقلال نکرد. 
عضو کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای در تازه ترین اظهارنظرش نسبت 
به برطرف نش��دن موانع دو تیم پرطرفدار پایتخت برای گرفتن تأییدیه 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و همچنین تعلیق احتمالی لیگ برتر هشدار داده 
است. کاظم اولیایی در گفت وگو با فارس با اشاره به تعلیق کمیته صدور 
مجوز اظهار داشت: »این مسئله را باید از خود فدراسیون بپرسید که بحث 
تعلیق این کمیته به کجا رسید. برای رفع تعلیق کمیته ابتدا باید متخلفین 
مشخص و از سوی ای اف سی جریمه و محروم ش��وند، زیرا در بحث این 
تعلیق و غیبت استقلال و پرسپولیس در  آسیا فرد یا افرادی تخلف کرده اند. 
البته ما در کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای هر کاری که لازم بود و در 
حیطه قانون و آیین نامه بود انجام دادیم. اعضای کمیته بدوی به هیچ عنوان 
حاضر نشدند مدارک خلاف واقع را تأیید کنند و آمار غلطی به کنفدراسیون 
فوتبال آسیا بدهند، چون مسئولان ای اف س��ی منتظر بودند ما دروغی 
بگوییم و آنها مچ مان را بگیرند. تمامی اعضای کمیته صدور مجوز حرفه ای 
تعهد محضری به ای اف سی داده بودیم که هیچ گونه مطلب و سند خلاف 
واقع ارائه نکنیم و اگر مرتکب چنین عملی می شدیم، آنها می توانستند ما 
را جریمه و محروم کنند. به همین دلیل هم اعضای کمیته بدوی هیچ گونه 
مطلب خلاف واقعی از باشگاه های کشور به ای اف س��ی ارسال نکردند.  
متاسفانه باشگاه های استقلال و پرسپولیس اسناد فتوشاپی را به ما ارائه 

دادند که حاضر به تأیید آنها و ارسالش به ای اف سی نشدیم.«
اولیایی در ادامه به موضوع مهلت س��ه ماهه به این دو باش��گاه اشاره کرد: 
»صورتجلس��ه های کمیته با امضای هر پنج عضو موجود است و همگی ما 
با ارس��ال مدارک غیرواقع مخالفت کردیم و چنین کاری انجام ندادیم، اما 
مشکل از جایی شروع ش��د که از آیین نامه صدور مجوز حرفه ای برداشتی 
اشتباه صورت گرفت و گفته شد این دو باشگاه سه ماهه برای دریافت مجوز 
حرفه ای فرصت دارند. حال چه کسی چنین کاری انجام داد را نمی دانم. بعد 
از جلسه ای که مدیران عامل دو باش��گاه در حضور مسئولان ارشد ورزش 
کشور داشتند و اعلام شد سه ماه برای دریافت مجوز حرفه ای فرصت دارند، 
ابتدا باشگاه پرس��پولیس جش��ن گرفت و اعلام کرد مجوز حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا را دریافت کرده و بعد از آن هم استقلال به تبعیت از آنها چنین 
مسئله ای را اعلام کرد. این جشن با اسناد فتوشاپی بود در حالی که پیش از 
آن ای اف سی مدارک اصلی را دیده بود و می دانست استقلال و پرسپولیس 
مدارک شان ناقص است، اما از اعلام دریافت مجوز حرفه ای و حضورشان در 
لیگ قهرمانان آسیا تعجب کردند. در نهایت هم آنها را از لیگ قهرمانان کنار 
گذاشتند. اینکه دو باشگاه تراز مالی مثبت داشته باشند و حسابرسی شان 
دقیق انجام شده باشد که اینطور نبود. ایراد ای اف سی هم به همین جشن 
زودهنگام با مدارک ناقص بود و مدیران ای اف سی می گفتند چطور این دو 

باشگاه اعلام کرده اند مجوز حضور در لیگ قهرمانان آسیا را گرفته اند!«
عضو کمیت��ه بدوی صدور مج��وز حرفه ای در خص��وص تعلیق احتمالی 
لیگ برتر افزود: »باید این هشدار را جدی بگیریم. قبل از حذف استقلال 
و پرسپولیس از آسیا من در مصاحبه هایم س��ه بار نسبت به حذف این دو 
باشگاه از لیگ قهرمانان هش��دار دادم که به آن هشدارها توجهی نکردند. 

اکنون نیز باید این هشدار تعلیق لیگ کشورمان جدی گرفته شود.«

بی تفاوتی نسبت به وضعیت سرخابی ها در آسیا 

 خطر تعلیق لیگ فوتبال را 
جدی بگیرید

نقش مثلث برمودا در موفقیت رئال

رئال مادری��د ب��ا پی��روزی ب��ر یوونت��وس به 
استقبال اینتراخت در سوپرکاپ اروپا می رود. 
کهکشانی ها نیز مثل رقیب سنتی خود اردوی 
پیش فصل شان را در امریکا برپا کردند و با انجام 

چند بازی تدارکات��ی آمادگی ش��ان را محک 
زدن��د. رئال در آخری��ن دیدار خ��ود به مصاف 
بانوی پیر رف��ت و با گل های بنزما و آسنس��یو 
به پیروزی رس��ید. این در حالی است که بارسا 

برابر یوونتوس متوقف ش��ده ب��ود. دیدارهای 
دوستانه قوهای س��فید به پایان رس��ید و این 
تیم روز شنبه در س��وپرکاپ قاره سبز دیداری 
سخت با تیم فرانکفورتی دارد. کارلو آنچلوتی از 
شرایط تیمش ابراز رضایت کرد: »تور پیش فصل 
با نتیجه خوبی به پایان رس��ید که نش��ان داد 
پیش��رفت کرده ایم. روزهای خوبی را در امریکا 
پشت سر گذاشتیم و همه چیز برای ما درست 
پیش رفت. همه چیز بسیار مثبت و خوب است، 
چون ما هیچ مصدومیتی نداشتیم. تنها مشکلی 
که پیش آمد پیچ خوردگ��ی پای کارواخال بود 
که خیلی زود درمان ش��د. پیش فصل ما عالی 
بود. بازی با ی��ووه را به دق��ت ارزیابی خواهیم 
ک��رد و اطمینان داریم که قهرمان س��وپرکاپ 
هستیم. مهم ترین چیز در اردوی آمادگی این 
بود که هیچ بازیکنی مصدوم نشد و در بهترین 
شرایط پای به س��وپر جام می گذاریم. به دنبال 

قهرمانی در این رقابت هستیم. اطمینان داریم 
که فصل را خوب ش��روع می کنیم و پیروز این 
بازی خواهیم ش��د. باید از هواداران تشکر کرد 
که کاملًا از تیم حمای��ت کردند. آنها همچنان 
از چهاردهمین قهرمانی تیم در لیگ قهرمانان 
اروپا لذت می برند. عشق و حمایت آنها را کاملًا 
احساس می کنیم.« سرمربی رئال مودریچ، تونی 
کروس و کاسیمیرو را مثلث برمودای رئال نامید: 
»من این س��ه نفر را مثلث برمودا صدا می کنم، 
چون وقتی به هم پاس می دهند، توپ بین آنها 
ناپدید می شود. عطش تیم آخرین چیزی است 
که مرا نگران می کند. این تیم همیشه به دنبال 
پیروزی است و با حضور این س��ه نفر و بنزما و 
دیگر بازیکنان همیش��ه این ویژگ��ی را با خود 
دارد. از طرفی من فقط روی تیم خودم تمرکز 
دارم. توجهی به بارس��لونا و خریدهای این تیم 

هم نمی کنم.«

 کهکشانی ها با آمادگی

  بالا در سوپرکاپ اروپا

به میدان می روند

گل نزدن ستاره لهس��تانی بارسلونا همه 
را نگران ک��رده، الا س��رمربی را. اردوی 
تابس��تانی کاتالان ها در ایالات متحده به 
پایان رسید و بارس��ا در آخرین دیدار پیش فصل خود موفق به 
شکست تیم نیوریورک ردبولز شد. دو گل  تیم را دمبله و ممفیس 
دپای زدند و باز هم خبری از گلزنی رابرت لواندوفس��کی نشد. 
انتقال لواندوفسکی از بایرن به بارسا سروصدای زیادی به پا کرد و 
همه انتظار داشتند او خیلی زود پایش به گلزنی باز شود. با این حال 
او در سه بازی تدارکاتی حتی یک گل هم به ثمر نرساند. نکته ای 
که انتقادهایی را به همراه داشت. با این  حال ژاوی هرناندز معتقد 
است جای نگرانی وجود ندارد و باید به مهاجم 33 ساله فرصت 
داد. سرمربی بارس��ا بعد از پیروزی تیمش مقابل تیم امریکایی 
گفت: »طبیعی اس��ت که خود لواندوفس��کی هم کمی احساس 
ناکامی داشته باشد، چراکه او یک مهاجم است و برای لذت بردن 
از فوتبال نیاز به گل زدن دارد. پیش از این هم لوئیز سوارز  و فران 
تورس چنین شرایطی را تجربه کردند، اما توانستند خود را از زیر 
فش��ار خارج کنند. من نگران لواندوفس��کی نیستم و به  زودی 
نوبت گل زدن او هم فرا می رس��د. باید به این بازیکن اعتماد 
کرد و اعتماد نفس لازم را هم به او داد. درباره لواندوفسکی 
عجله نکنید. این یک بازی دوستانه بود و گل نزدن در آن 
اهمیتی ندارد. نگران این مهاجم نیستم، او در تمرین 

به راحتی گل می زند.«

باخت نگران کننده یونایتد به اتلتیکو

به لوا اعتماد کنید

سرمربی منچستریونایتد از عملکرد تیمش در بازی دوستانه و باخت به 
اتلتیکومادرید ناراضی است. شیاطین سرخ در پایتخت نروژ به مصاف       خبر

اتلتیکو رفتند و یک بر صفر مقابل شاگردان سیمئونه شکست خوردند. این اولین شکست اریک  تن هاگ 
با یونایتد بود. س��رمربی هلندی از اینکه بازیکنانش از موقعیت های به دس��ت  آمده استفاده نکردند، 
عصبانی بود: »بازی دوس��تانه بود، ولی در نهایت نتیجه خوبی نگرفتیم. فکر می کنم ما موقعیت های 
زیادی خلق کردیم تا حداقل یک گل بزنیم. این شرایط و این عملکرد اصلًا خوب نبود و به تیم گفتم که 
این عملکرد قابل قبول نیست. به بازیکنان گفتم باید در محوطه جریمه بسیار بهتر از این باشید. فکر 
می کنم ما در نیمه اول خیلی خوب عمل کردیم. مالکیت بازی خوبی داشتیم، ولی باید روی زدن ضربات 

آخر دقت بیشتری کنیم و امیدوارم این روند در دیگر بازی ها ادامه نداشته باشد.«

 یارکشی ها و تقسیم 
وظای�ف ب�رای مهیا 
کردن افکار عمومی 
جهت بازگش�ت دوب�اره کاندی�دای خاص به 
فدراسیون فوتبال در حالی عده ای را به تکاپو 
انداخته که هنوز تأیی�د صلاحیت های نهایی 
نیام�ده و بس�یاری امیدوارند ک�ه ایرادهای 
گرفته ش�ده به کمیته ب�دوی، صلاحیت های 
ابتدای�ی را باط�ل و ش�رایط را ب�رای حضور 
نامزدهایی ک�ه به بهان�ه عدم تکمی�ل بودن 
م�دارک کن�ار گذاش�ته ش�دند، مهی�ا کند. 
با وجود اع��لام رأی پرونده ویلموتس از س��وی 
کمیته استیناف که می توانست تیرخلاصی باشد 
به کاندیداتوری تاج، طی روزهای گذشته شاهد 
حمایت های مستقیم و غیرمستقیم از رئیس سابق 
فدراس��یون فوتبال در این راستا هستیم، آن هم 
در ش��رایطی که اهم مردم از تلاش های او برای 
بازگشت مجدد به فدراسیون به خشم آمده اند و 
انتقادهای بسیاری نیز طی روزهای اخیر از سوی 
پیشکسوتان، جامعه فوتبال و حتی نماینده های 
مردم در مجلس را شاهد بوده ایم. انتقادهایی که 
نش��ان از عدم مقبولیت تاج در بین مردم و حتی 
جامعه فوتبال دارد. با این وجود به نظر می رس��د 
آنهایی که از مدت ها قبل برای حضور در تیم او به 
توافقاتی رسیده اند، سعی در آرام کردن جو دارند 
و القای این مه��م که تاج کمتری��ن تقصیر را در 
پرونده ویلموتس داشته و بازگشتش به فوتبال به 
سود این رشته ورزشی است. حال آنکه باور مردم 

و جامعه فوتبال چیزی جز این است. 
      

رقم درشت بریده شده برای ایران در پرونده مرد 

بلژیکی هیچ جایی ب��رای دفاع از رئیس س��ابق 
باقی نمی گذارد. با این ح��ال پرداختن به اینکه 
از مبلغ پرداختی اولیه کس��ر شده و می توان این 
رقم را کمت��ر از این هم کرد، ترفندی اس��ت که 
برای کمرنگ کردن این جریمه سنگین در پیش 
گرفته شده است، به طوری که رضا شاه منصوری، 
وکیل پیش��ین فدراس��یون فوتب��ال می گوید با 
فرجام خواهی در دادگاه فدرال سوئیس می توان 
پرونده مارک ویلموتس را یکی، دو سال دیگر در 
سیکل قضایی نگه داشت و پیشنهاد بردن پرونده 
به دادگاه فدرال سوئیس را می دهد. حال آنکه به 
درازا کشیدن این داستان به هیچ عنوان به سود 
ایران نیس��ت، وقتی هر س��ال 5 درصد دیرکرد 
می خورد به مبلغ بریده شده و علاوه بر آن افزایش 
نرخ ارز ضرری چند براب��ر آن چیزی را که آقایان 
در محاسبات خود به عنوان سود مطرح می کنند 

روی دست فوتبال ایران می گذارد. 
      

درحالی که برخی چون وکیل س��ابق فدراسیون 
پیشنهاد کش دادن این داستان را مطرح می کند، 
برخی چون عبدالکاظم طالقانی که ریاستش بر 
هیئت فوتبال استان خوزستان ضربه های مهلکی 
به داوری های این اس��تان زده و ص��دای جامعه 
فوتبال خوزس��تان را درآورده نیز درصدد حضور 
مجدد در هیئت رئیسه فدراسیون هستند برای 
حمایت همه جانبه از کاندیدای خاص. حمایتی 
که طی روزهای اخیر با مصاحبه های حماس��ی 
آغاز شده است: »تاج س��ه سال خون دل خورد و 
از نظر من همین امروز هم می توانست حرف های 
دیگری بزند، اما باز هم حج��ب و حیا به او اجازه 
چنین کاری را نداد.« البته باید هم امثال طالقانی 

پش��ت تاج درآیند، او خود یک��ی از مقصران این 
پرونده است که در زمان عقد قرارداد با ویلموتس، 
عض��و هیئت مدیره ب��ود و همچنی��ن مدت ها با 
حکم رئیس سابق ریاس��ت امور شهرستان های 
فدراسیون را برعهده داشت و بازگشت مجدد تاج 
می تواند همکاری های او با فدراس��یون را یک بار 

دیگر پررونق کند. 
      

برخی اما یکی ب��ه نعل می زنند و یک��ی به میخ، 
یعنی نه به اندازه طالقانی تند و آتش��ین پش��ت 
تاج درمی آیند و نه مانند وکیل سابق فدراسیون 
با مطرح ک��ردن بحث ه��ای حاش��یه ای و البته 
غیرکارشناسی س��عی در منحرف کردن اذهان 
عمومی دارند. نفراتی چ��ون بهاروند را نمی توان 
مس��تقیماً حامی ت��اج خوان��د، اما ب��ا نگاهی به 
صحبت های آنها می ت��وان دریافت اعتراضی هم 
به حضور مجدد او در فدراس��یون فوتبال ندارند 
که اگر داش��تند با مطرح کردن بحث تحریم ها، 
بی پولی فدراسیون و فشارهای وارده به تاج سعی 
در مبرا کردن او نداش��تند، چراک��ه تحریم ها و 
بی پولی  قبل از باز کردن باب مذاکرات با ویلموتس 
هم وجود داشت، درست مثل دخالت سیاسیون 
در تصمیم گیری های ورزش ک��ه اگر به زعم تاج 
نمی توانست به سود فوتبال باشد همان روز باید 
زبان باز می کرد و کنار می کشید، نه سه سال بعد 
که چیزی حدود 200 میلیارد روی دست فوتبال 

گذاشته است! 
پس کش��اندن بحث به مقوله تحریم ها، بی پولی  
و فش��ارهای وارده از سوی سیاس��یون به تاج به 
منزله پرت کردن حواس ها از اصل ماجراس��ت، 
چراکه مسئله امروز نه اعمال فشار از بالاست، نه 

مقوله تحریم ها و نه حتی مش��کلات مالی است. 
مسئله نحوه عقد قرارداد و مفاد گنجانده شده در 
آن اس��ت که کمر فوتبال ایران را شکسته است. 
قراردادی که تاج بی هیچ ش��ک و تردیدی یکی 
از مقصران اصلی آن اس��ت و همی��ن یک مورد 
کافیس��ت برای آنکه مردم حضور دوب��اره او در 

فدراسیون فوتبال را برنتابند.
      

اما در شرایطی که چشم مردم برای ردصلاحیت 
او به نهادهای نظارتی است، شاهد مصاحبه های 
عجی��ب و دور از انتظاری از تاج هس��تیم. رئیس 
سابق فدراسیون فوتبال و نایب رئیس کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در کمال ناباوری مدعی است می توان 
با پیش کشیدن بحث تحریم ها از پرداخت بدهی 
ویلموتس س��رباز زد، موضوعی که اگرچه برای 
تغییر جو به س��ود خود و فریب افکار عمومی به 
زبان می آورد، اما می توان با همین یک مورد خاص 
او را مخاطب قرار داد که چطور وقتی بعد از سال ها 
حضور در فوتبال تا این اندازه با قوانین ناآشناست 
که نمی داند همین یک جمل��ه می تواند فوتبال 
ایران را تعلیق کند با شعار تحول عزم بازگشت به 

فدراسیون را کرده است؟!
او در حالی با اش��اره ب��ه منابع مال��ی ایران در 
فیفا مدعی اس��ت می توان غرامت 3 میلیون و 
325ه��زار یورویی و 5 درص��د جریمه دیرکرد 
س��الانه قرارداد مارک ویلموتس را از این محل 
پرداخت که حالا 32 میلی��ارد دیگر هم به این 
مبلغ بابت مالیات اضافه ش��ده است و تازه تاج 
پیش از پایان دادن به حضورش در فدراس��یون 
فوتبال حساب ایران در فدراسیون جهانی فوتبال 

را صفر کرده بود.

شیوا نوروزی 

شمیم رضوان

هزینه هنگفت بی توجهی  به پایه ها در فوتبال 
شرایط حاکم بر آکادمی های فوتبال اصلًا جالب توجه نیست و باشگاه ها 
توجهی به تیم های پایه ندارند. بی توجهی که ضررهای مالی هنگفتی را 
متوجه فوتبال باشگاهی ایران کرده، اما حتی این مسئله هم باعث تغییر نگاه 
مدیران باشگاه های فوتبال نشده است. درحالی که در تمام دنیا باشگاه ها 
بزرگ برنامه های بلندمدت روی تیم های پایه خود دارند و اس��تفاده های 
خوبی هم از این سرمایه گذاری می کنند، پای فوتبال ایران در این مقوله به 
شدت لنگ می زند. هرچند عدم امکانات کافی یکی از مشکلات قابل توجه 
در این راستاست، اما عدم توجه و سرمایه گذاری باشگاه ها اصلی ترین دلیل 
ضعفی است که در بازیکن سازی فوتبال ایران شاهد هستیم. بارها و بارها 
دیده شده باشگاه ها هزینه های هنگفتی برای مهاجمانی کردند که در طول 
یک فصل بیش از انگشت های یک دست هم گلزنی نکردند یا اقدام به جذب 
مدافعان و هافبک هایی می کنند که رنگ حضور در زمین بازی را به خود 
نمی بینند، اما هیچ یک از این باشگاه ها با وجود تجربه های تلخ در این راستا 
حاضر به ریسک دست گذاشتن روی بازیکنان تیم های پایه نیستند و هرگز 
ارقام درشتی را که برای بازیکنان بی کیفیت و درجه چندم داخلی و خارجی 
در نظر می گیرند به پای بازیکنان تیم های پایه نمی ریزند و این بی اعتمادی 
بی تردید از عدم توجه و سرمایه گذاری خود باشگاه ها بر این بازیکنان نشئت 
می گیرد. مسئله ای که باعث می شود دست مدیران در زمان های حساس 
به جایی بند نباشد و چاره ای جز رقصیدن به سازهای مختلف ایجنت ها 
و دلال ها نداشته باشند. درحالی که با هزینه در نظر گرفته شده برای تنها 
یک بازیکن فوتبال می توان سرمایه گذاری عظیمی روی فوتبال پایه کرد 
و بازیکنانی را س��اخت که نه فقط در آینده می توانند به لحاظ فنی دست 
تیم ها را بگیرند که می توانند به گزینه های درآمدزایی باشگاه ها نیز تبدیل 
شوند. راهی که تیم های تراز اول دنیا سال هاست که در پیش گرفته اند و به 
واسطه آن علاوه بر تأمین نیازهای فنی خود بر مسائل و مشکلات مالی نیز 

با فروش بازیکنان پایه های خود فائق آمده اند.

شیوا  نوروزی 
      چهره

حمایت های 

مستقیم و 

 غیرمستقیم

از کاندیدای 
خاص

اشرف رامین 
      بازتاب

اشتیاق خدمت یا حرص قدرت؟
دنیا   حیدری

   گزارش  یک


